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Aktywne spotkanie, dobre
wnioski, czas na działanie

Kluczem do sukcesu każdej
organizacji jest jej liczebność,
niezwykle ważna w  negocja
cjach z  pracodawcą. Nie ustę
puje jej jednak dobra komunika
cja z  członkami związku. Dlate
go 21 września zorganizowano
spotkanie Organizacji Zakłado
wej NSZZ „Solidarność” Pra
cowników Urzędu Miasta
w  Rzeszowie. Mimo cotygo
dniowych spotkań komisji
i  ustalaniu planu działania,
ważne są również bezpośrednie
rozmowy z  członkami związku
i wsłuchanie sięw ich potrzeby.
Dotychczasową pracę komisji

przedstawił przewodniczący
Marian Salwik. Marcin Derę
gowski mówił zaś ogólną sytu
ację finansową pracowników
Urzędu Miasta w  Rzeszowie.
Biorąc pod uwagę inflację,

wzrost płacy minimalnej, zwró
cił szczególną uwagę na rosnący
problem spłaszczenia płac. Ko
misja Zakładowa swoje działa
nia kierować będzie głównie
w stronę wzrostu wynagrodzeń.
Poruszone zostały również
aspekty Zakładowego Fundu
szu Świadczeń Socjalnych.
Związkowym doświadcze

niem dzielił się Marek Hojło,
skarbnik ZR. Dział Prawny re
prezentowała Monika Wojak,
jak zwykle udzielając odpowie
dzi na każde nurtujące pytanie.
Dział Rozwoju, Joanna i Sylwia,
skupiły się szczególnie na dzia
łaniach związanych z  rozwojem
organizacji, bo tylko w  ten spo
sób umacniamy swoją pozycję
w rozmowach z pracodawcą.

J. Stopyra

Po etapie intensywnej wymia
ny korespondencji z  Pracodaw
cą, przyszedł czas na wznowie
nie dialogu z Prezydentem Mia
sta Rzeszowa. Postrzegamy to
jako przychylenie się p. Prezy
denta Konrada Fijołka do naszej
sugestii, że spotkanie i  dialog
„twarzą w  twarz” to zawsze
lepsza forma kontaktu niż tzw.
papier, a  wymiana korespon
dencji jest jedynie jego, czasami
niezbędnym, dopełnieniem.
Do spotkania doszło 2 paź

dziernika. Poinformowaliśmy p.
Prezydenta o  zamiarze wyboru
Społecznego Inspektora Pracy.
Ponieważ w wyborze maja pra
wo uczestniczyć wszyscy pra
cownicy Urzędu Miasta, uzy
skaliśmy zgodę p. Prezydenta
na przekazanie niezbędnych in
formacji (w  tym regulaminu
wyboru) drogą maili służbo
wych oraz na zamieszczenie sto
sownego komunikatu na stronie
internetowej Urzędu Miasta
Rzeszowa, jak również, w  for
mie pisemnej, na tablicach
w budynkach UM.
Zapytaliśmy, czy w  Urzędzie

Miasta prowadzone są prace nad
zmianą systemu wynagradzania.
Dowiedzieliśmy się, że prace ta
kie zostały wstrzymane ze
względu na gwałtowny wzrost
inflacji. P. Prezydent i  jego
współpracownicy wyrazili jed
nak gotowość do dyskusji i  wy
słuchania naszej propozycji do
tyczącej mechanizmu płacowo
stażowego jako jednej z  części
(oprócz  m.in. mechanizmu mo
tywacyjnego) przyszłego syste
mu wynagradzania. Krótkiej
charakterystyki założeń mecha
nizmu płacowostażowego do
konał kol. Marcin Deręgowski.
Ustalono, że powołany zosta

nie roboczy zespół, z  udziałem
członków „Solidarności”, które
go zadaniem byłoby wypraco
wanie rozwiązań na rzecz bar
dziej sprawiedliwego kształto
wania sytemu wynagrodzeń

w Urzędzie Miasta Rzeszowa.
Zapytaliśmy także o  podział

dodatkowej subwencji dla Rze
szowa (45  mln zł) oraz o  prze
widywane podwyżki wynagro
dzeń na 2024 r. P. Prezydent
poinformował, że środki z  sub
wencji pozwolą częściowo
zmniejszyć deficyt budżetu
miasta. Obiecał jednak, że
w perspektywie miesiąca posta
ra się na tyle rozeznać sytuację
finansową miasta, by określić
wielkość podwyżki wypłaconej
jeszcze w  bieżącym roku, jak
również wielkość podwyżek
przewidzianych w roku 2024.
Zasugerowaliśmy wyraźnie,

by w  przypadku podwyżek
w bieżącym roku nie łączyć ich
ze zwyczajowo wypłacanymi
„nagrodami” na koniec roku (bo
wtedy de facto nie byłoby mo
wy o żadnej podwyżce).
Jeżeli podło już słowo „nagro

da”, to wystąpiliśmy o większą
transparentność przy przyzna
waniu rzeczywistych nagród fi
nansowych, bo powszechne jest
przekonanie pracowników, że
płyną one „szerokim strumie
niem” jako alternatywne źródło
wynagradzania wąskiej grupy
osób.
Co do podwyżek w  2024 r.,

wstępne propozycje p. Prezy
denta są rozbieżne z  propozy
cjami złożonymi przez nas. Li
czymy na to, że pole do nego
cjacji nie zostało zamknięte,
a w  ich wyniku środki na pod
wyżki, wraz z  terminem ich
wypłat, zostaną wpisane – przy
wsparciu radnych miejskich –
w uchwałę budżetową, która ma
być przyjęta do 15 listopada br.
Na pewno jednak nie będzie

my biernie czekać na rozwój sy
tuacji, bo chyba wszyscy chce
my wiedzieć, ile będą wynosić
nasze wynagrodzenia w 2024 r.

Marian Salwik, przewodniczący
OZ „Solidarność” Pracowników

Urzędu Miasta w Rzeszowie

Wznowienie dialogu w Urzędzie
Miasta w Rzeszowie

Koniec z trikami na omijanie
zakazu handlu w niedziele!

PIP wygrała w  Sądzie Naj
wyższym z  przedsiębiorcami,
którzy omijają zakaz handlu
w  niedziele metodami np. na
wypożyczalnię sprzętu sporto
wego czy książek. Sąd przyznał
rację inspektorom pracy, którzy
przekonują, że korzystanie
z wyjątku jest ograniczone i  nie
powinno być nadużywane
w sposób sztuczny.
W  kolejnej sprawie Sąd Naj

wyższy podzielił interpretację
Państwowej Inspekcji Pracy do
tyczącą możliwości korzystania
z  wyjątku, o  którym mowa
w  art.  6 ust. 1 pkt 10 ustawy
o  ograniczeniu handlu w  nie
dziele i  święta oraz w  niektóre
inne dni.
20 września 2023 r. Sąd Naj

wyższy rozstrzygnął drugą ka
sację wniesioną przez Prokura

tora Generalnego na wniosek
Głównego Inspektora Pracy – na
niekorzyść obwinionego (sygn.
akt III KK 647/23) – w  sprawie
wyroku Sądu Okręgowego
w  Tarnowie z  dnia 16 września
2022 r. (sygn. akt II Ka 267/22 ).
W ustnych motywach wyroku

Sąd Najwyższy stwierdził, że
możliwość korzystania z  wyżej
wskazanego wyjątku istnieje
wyłącznie wówczas, gdy pla
cówka handlowa zlokalizowana
jest w  zakładzie prowadzącym
działalność w  zakresie kultury,
sportu, oświaty, turystyki i  wy
poczynku, a  tego warunku nie
spełnia zorganizowanie wypo
życzalni sprzętu sportowego
i  rekreacyjnego, wypożyczalni
książek itp. na terenie sklepu.
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Audycji można odsłuchaćw dowolnym momencie
z naszej strony internetowej, a ostatnimi rozmówcamii byli:

Marian Salwik  „S” Urząd Miasta w Rzeszowie;
Joanna Stopyra i Sylwia Wiech  dział rozwoju;

Roman Jakim  przewodniczący ZR;
Władysław Ortyl  marszałek województwa.

Emisja audycji

Zorganizowani mają lepiej

w Radio Via 103,8 FM

we wtorki o godz. 19.15

oraz piątki o godz. 21.30

Spotkanie odbyło się w siedzibie ZR


